
Ordinær generalforsamling for Skørping Varmeværk 

Onsdag den 14. Maj 2025 kl. 19.00 på Varmeværket. 

 

 

Dagsorden: 

 1.  Valg af dirigent. 

 2.  Bestyrelsens beretning for det forløbne regnskabsår. 

 3.  Den reviderede årsrapport fremlægges til godkendelse. 

 4.  Budget opgjort efter varmeforsyningslovens prisbestemmelser for indeværende driftsår  

      fremlægges til orientering og vil efterfølgende kunne ses på hjemmesiden. 

 5.  Fremlæggelse af investeringsplan for det kommende år. 

 6.  Forslag fra bestyrelsen. 

 7.  Indkomne forslag fra andelshavere/varmeaftagere. 

 8.  Valg af bestyrelsesmedlemmer: 

       På valg er:   Henrik Kragh 

                           Søren Søndergård  

   Lars Rasmussen 

 9.  Valg af suppleanter til bestyrelsen.  

  På valg er: Ib Kjeldsen og Tove Teglgaard  

 10. Valg af revisor. 

 11. Eventuelt. 

 

 

Referent:  Lars Rasmussen 

 

1. Valg af dirigent 

Bestyrelsen indstiller Lars B. Mortensen som dirigent. 

Lars B. Mortensen blev valgt som dirigent.  

Dirigenten konstaterede at generalforsamlingen var lovlig indkaldt og hermed 

beslutningsdygtig. (Annonceret i Folkebladet 23 April.) 

 

2. Bestyrelsens beretning for det forløbne regnskabsår 

Formanden Søren Søndergaard gennemgik bestyrelsens beretning. (side 3 og 4) 

Bestyrelsens beretning blev taget til efterretning.  

 

3. Den reviderede årsrapport fremlægges til godkendelse. 

Revisor Jesper Ovesen fremlagde den reviderede årsrapport. 

Årsrapporten blev godkendt. 

 

4. Budget opgjort efter varmeforsyningslovens prisbestemmelser for indeværende 

driftsår fremlægges til orientering og vil efterfølgende kunne ses på hjemmesiden. 

Budgettet blev fremlagt af formand Søren Søndergaard. Budgettet blev taget til 

efterretning af generalforsamlingen. 

 

 

5. Fremlæggelse af investeringsplan for det kommende år. 

 

I 2024 har der været nogle mindre undersøgelser i gang med relation til den grønne 



omstillingsplan: 

- Muligheder ved at udnytte eltilslutningen i Rebild centralen fra gasmotorerne til 

en elkedel for at kunne levere systemydelser til elnettet og samtidig sende 

varmen ind i fjernvarmenettet. 

- Muligheder ved at eftermonterer elfilter og bedre regulering på den gamle 

fliskedel for den dermed kan levetidsforlænges til efter 2030, hvor de nye 

emissionskrav er gældende, jf. dispensation. 

- Første undersøgelser af mulig placering af varmepumper og deres 

udeenheder, hvilket resulterede i, at der er foretaget grundkøb overfor værket 

 

   

6. Forslag fra bestyrelsen 

Ingen indkomne forslag. 

 

7. Indkomne forslag fra andelshavere/varmeaftagere. 

Ingen indkomne forslag. 

 

 

8. Valg af bestyrelsesmedlemmer. 

  På valg:      Henrik Kragh 

                           Søren Søndergård  

   Lars Rasmussen 

  

De 3 nuværende bestyrelsesmedlemmer Henrik Kragh, Søren Søndergård og Lars Rasmussen 

blev genvalgt 

  

  

9. Valg af suppleanter til bestyrelsen. 

Ib Kjeldsen har valgt at trække sig. Bestyrelsen foreslår Allan Hansen  

Allan Hansen blev valgt til første suppleant. 

Tove Teglgaard genvalgt som anden suppleant. 

                       

10. Valg af revisor. 

Bestyrelsen indstiller revisor Jesper Ovesen. 

Jesper Ovesen blev valgt. 

 

11. Eventuelt. 

 

Tilstede var 8 forbrugere fra 8 husstande (+ revisor og 2 ansatte). Samlet var repræsenteret 40 

stemmer, heraf 30 fra boligforening og 2 øvrige fuldmagter.  

 

Generalforsamlingen afsluttes. 

 

 

 

 Skørping, den    14. Maj 2024  

 

 



 _________________________________________   

  dirigent  Lars B Mortensen  

                  

   

 

 

 

 

Bestyrelsens beretning for Skørping Varmeværk i 2024 

 

Økonomi 

Året har været præget af fortsat svagt stigende flis priser, imens elpriserne er faldet 

tilbage på et mere normalt niveau. Varmesalget har ligget 6% lavere end i 2023. 

Graddage er på 82,8% af normalen, sammenlignet med 2023, hvor det var 85,2% 

Priserne blev fastholdt på 800 kr./MWh i 2024 men fra årsskiftet til 2025 kunne prisen 

nedsættes til 725 kr./MWh 

Produktion på solvarme har fortsat fokus for at fastholde effektivitet. For elproduktion 

på solcellerne er den 10-årige prisgaranti fra staten udløbet, og i 2025 fik vi ændret 

tilslutningen således vi nu forbruger solcellestrømmen i egen installation i størst muligt 

omfang, i stedet for at sælge det, hvorved vi opnår en besparelse af nogle 

omkostninger til elnettet. Rebild centralen har fået installeret solceller for at nedbringe 

mængden af el vi køber til at drive bypumpe mv. i Rebild. Det er ligeledes en lille brik i 

at blive et grønnere varmeværk. 

Ledningstabet er opgjort til 29,3% og det samlede tab incl. værktab er 31,3% 

 

Værkets drift 

Personalet har det forløbne år gjort det rigtig godt og vist, at de som team evner at 

løfte de mange opgaver. Dette gælder både det tekniske, det administrative og i 

samarbejdet med kunder, leverandører og bestyrelse. 

Produktionen på flis er stadig væsentligste parameter for varmeprisen. Flis 

kontrakterne indgås for et år ad gangen og priserne reguleres med de nye kontrakter i 

juni måned. For 2024 steg priserne ca. 4% på flis. 

For indeværende år ses svagt faldende flis priser. 

Drift af den gamle flis kedel har kørt planmæssigt, dog med nødvendige reparationer 

på flis kranen. 

Den nye hedt vands flis kedel med effektiv røgrensning og absorptionsvarmepumpe 

har kørt godt og de afsluttende mangelarbejder er tæt på afsluttet. 

I årets løb er der fundet og repareret utætheder i ledningsnettet, og her skal der lyde 

en tak til opmærksomme forbrugere, der er flinke til at henvende sig, når der 

observeres noget. 

Vi ser dermed ind i en periode med ren drift og optimering af denne frem til 2027 – 

2028 hvor etablering af grønne erstatnings anlæg for den gamle flis kedel skal i gang. 

 

Øvrige aktiviteter 

En række enkelttilslutninger er gennemført i årets løb. Det samlede antal forbrugere 

der er tilsluttet, er nu 1440 Det er en fremgang på 11 siden sidste år. Af de 1440 

forbrugere er der 17 ubebyggede grunde. 

Bestyrelsen har i 2024 revideret vores tariffer for de i højere grad bliver kostægte iht. 



vejledning fra Dansk fjernvarmeforening. Det betyder, at det faste bidrag er justeret lidt 

og målerlejen for store målere er justeret op til et niveau, der afspejler omkostningerne. 

Det er besluttet, at der indføres motivationstarif fra 1. jan. 2027. Motivationstariffen skal 

motivere forbrugerne til at sikre en god afkøling af fjernvarmevandet, hvorved værkets 

nettab og energi til bypumper reduceres. Frem til indførelsen af motivationstariffen 

arbejderes der på at sikre god datakommunikation fra målerne ved forbrugerne, og 

verificere data. Der kommer mere kommunikation til forbrugerne om indførelse af 

motivationstariffen. 

Afslutningsvis vil jeg som formand takke medarbejdere og den øvrige bestyrelse for et 

rigtig godt samarbejde i året, ikke mindst i lyset af ganske mange opgaver, der skulle 

løses. 

 

 

 


